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Gemeenteraadsvergaderingen  –  Au d i ovisuele mid-
delen

Artikel 91 van de Nieuwe Gemeentewet bepaalt
dat de gemeenteraad zijn werking nader dient te
regelen in een reglement van orde. De Nieuwe Ge-
meentewet geeft ook aan welke aangelegenheden
in dit reglement dienen te worden geregeld. D a a r-
naast staat het de gemeenteraad vrij om ook ande-
re aangelegenheden in dit reglement te regelen.

Dat neemt evenwel niet weg dat er zich nog altijd
bepaalde situaties kunnen voordoen waarbij het
reglement geen antwoord biedt en waarbij ook de
overige op de gemeentelijke organisatie van toe-
passing zijnde wetgevende teksten niet onmiddel-
lijk een duidelijk antwoord bieden.

Wat dit laatste betreft, kan bijvoorbeeld worden
verwezen naar het gebruik van audiovisuele mid-
delen (o. a . een bandrecorder om de besprekingen
te registreren) door gemeenteraadsleden tijdens de
zitting van de gemeenteraad. Het gebruik van der-
gelijke middelen vindt meer en meer ingang bij
vergaderingen en bijeenkomsten. De vergadering
van de gemeenteraad vormt daar geen uitzonde-
ring op.

Het is totaal onduidelijk of het gebruik daarvan al
dan niet toegelaten is en op welke gronden de bur-
gemeester (in zijn rol van voorzitter van de ge-
meenteraad) het gebruik ervan door een gemeen-
teraadslid al dan niet kan verbieden.

1. Welke richtlijnen heeft de minister reeds uitge-
vaardigd om het gebruik van audiovisuele mid-
delen door gemeenteraadsleden tijdens de zit-
tingen van de gemeenteraad te regelen ?

Of is het gebruik van dergelijke middelen een
aangelegenheid die volledig autonoom door de
gemeente kan worden geregeld in het regle-
ment van orde ?

2. Werd de minister reeds geconfronteerd met
problemen of met vragen van gemeenteraadsle-
den omtrent het gebruik van audiovisuele mid-
delen tijdens de zittingen van de gemeenteraad ?

Antwoord

In principe is er niets op tegen dat de zittingen van
de gemeenteraad worden opgenomen, onder meer
om het latere opstellen van de notulen door de ge-
meentesecretaris te vergemakkelijken.

In toepassing van artikel 91 van de nieuwe ge-
meentewet neemt de gemeenteraad een reglement
van orde aan.

Behalve de bepalingen die er op basis van deze wet
in opgenomen moeten worden, kan dit reglement
bijkomende maatregelen bevatten in verband met
de werking van de raad, zoals de modaliteiten en
beperkingen van het gebruik van bandopnamen.

Indien het reglement van orde geen verbodsbepa-
lingen inhoudt, k a n , zoals hiervoor is gezegd, i n
principe iedereen die de debatten bijwoont gebruik
maken van beeld- en klankopnametoestellen voor
zover evenwel het verloop van de vergadering er
niet wordt door geschaad en de orde er niet wordt
door verstoord.

De wettelijkheid van een algemeen en onbeperkt
verbod lijkt mij betwistbaar, ook wanneer het van
de raad uitgaat.

Indien de bandopnemer zelfstandig functioneert en
niet het minste ongemak in de vergadering veroor-
z a a k t , zie ik niet goed in op welke grond het ge-
bruik ervan zou kunnen verboden worden. In zulk
geval kan bezwaarlijk enig onderscheid worden ge-
maakt met het maken van schriftelijke aantekenin-
g e n . Het gaat enkel maar om een andere manier
van aantekeningen maken.

Het algemeen en onvoorwaardelijk verbod een
bandopnemer te gebruiken lijkt dan ook, e v e n z e e r
als het verbod nota' s te nemen, bezwaarlijk ver-
enigbaar met het beginsel van de openbaarheid.

In zijn hoedanigheid van voorzitter van de ge-
meenteraadszittingen heeft de burgemeester de
plicht voor de naleving van de bepalingen van het
reglement van orde te zorgen.

In geen geval mag de opname van de zitting de no-
tulen vervangen.

Overigens mag een opname, die immers kan wor-
den gemanipuleerd, niet worden gebruikt als be-



wijs dat bepaalde uitspraken werden gedaan of dat
bepaalde interventies gebeurd zijn.

Het reglement van orde moet in geschikte bepalin-
gen voorzien om elk misbruik van opnamen te
v o o r k o m e n , alsook elk risico op schending van het
geheim van de beraadslagingen, wanneer de be-
handeling in besloten vergadering krachtens de
wet is bevolen.

Ik ben nog niet met parlementaire vragen in ver-
band met het gebruik van audiovisuele middelen
tijdens de zittingen van de gemeenteraad gecon-
fronteerd geweest.

Wel zijn er in het Federale Parlement vragen hier-
omtrent gesteld geweest (als voorbeeld kan hierbij
geciteerd worden : P. V. n r. 172 van mevrouw
M a e s-Vanrobaeys d.d. 14 september 1987, B u l l .V r.
en A n t w. , S e n a a t , n r. 5 2 , d . d . 6 oktober 1987, b l z .
3 1 5 0-315 l ; P. V. n r. 471 van de heer Knoops van 11
april 1990, B u l l .V r. en A n t w. , K a m e r, n r. 114 d.d. 1 2
juni 1990, blz. 9269-9270).


